

Title (en)

COMBINATION ASSAY FOR ANTIBODY OR ANTIGEN.

Title (de)

KOMBINIERTES TESTVERFAHREN FÜR ANTIKÖRPER ODER ANTIGENE.

Title (fr)

DOSAGE COMBINE D'ANTICORPS OU D'ANTIGENE.

Publication

**EP 0511216 A1 19921104 (EN)**

Application

**EP 90917600 A 19901031**

Priority

US 46606190 A 19900116

Abstract (en)

[origin: WO9110747A1] An immunoassay for determining a first antigen (Ag1) and/or an antibody (Ab2) to a second antigen (Ag2) in a sample, which immunoassay comprises the steps: (a) contacting the sample with a solid support on which Ag2 and an antibody (Ab1) to Ag1 have been coated so that sample Ag1 and sample Ab2, if present, will become bound to Ab1 and Ag2, respectively; (b) adding Ag2 in the form of a detecting reagent; the addition being performed under conditions allowing the formation of an immune complex between added Ag2 and sample Ab2 bound to the solid support in step (a); (c) adding Ab1 in the form of a detecting reagent; the addition being performed under conditions allowing the formation of an immune complex between added Ab1 and sample Ag1 bound to the solid support in step (a); (d) measuring the amount of immune complex formed in step (b) and (c) and taking the amount as an indication of the amount of Ag1 and/or Ab2 in the sample. All or part of the antigenic entitie(s) in Ag2 coated on the solid support and/or Ag2 used as the detecting reagent are derived from different sources. In an alternative mode Ag2 and Ab1 in the detecting reagent is equipped with biotin so that the immune complexes formed in steps (b) and (c) can be measured by the use of a biotin binding substance.

Abstract (fr)

Immunoanalyse pour déterminer un premier antigène (Ag1) et/ou un anticorps (Ab2) d'un deuxième antigène (Ag2) dans un échantillon. L'immunoanalyse comprend les étapes suivantes: (a) la mise en contact de l'échantillon avec un support solide sur lequel ont été déposés le deuxième antigène Ag2 et un anticorps (Ab1) du premier antigène (Ag1) de sorte que l'échantillon Ag1 et l'échantillon Ab2, éventuellement, vont se lier respectivement à l'Ab1 et à l'Ag2; (b) l'adjonction d'Ag2 sous forme d'un réactif de détection; l'adjonction s'effectuant dans des conditions permettant la formation d'un complexe immun entre l'Ag2 ajouté et l'échantillon Ab2 lié au support solide dans l'étape (a); (c) l'adjonction d'Ab1 sous forme d'un réactif de détection; l'adjonction étant réalisée dans des conditions permettant la formation d'un complexe immun entre l'Ab1 ajouté et l'échantillon Ag1 lié au support solide dans l'étape (a); (d) la mesure de la quantité de complexe immun formé dans l'étape (b) et (c), et la prise en compte de cette quantité comme une indication de la quantité d'Ag1 et/ou d'Ab2 présente dans l'échantillon. La totalité ou une partie de la ou des entité(s) antigénique(s) située(s) dans l'Ag2 déposé sur le support solide et/ou l'Ag2 utilisé comme réactif de détection proviennent de sources différentes. Dans un autre mode d'exécution, l'Ag2 et l'Ab1 présents dans le réactif de détection sont pourvus de biotine de sorte qu'on peut mesurer les complexes immuns formés dans les étapes (b) et (c), à l'aide d'une substance fixant la biotine.

IPC 1-7

**C12Q 1/70**

IPC 8 full level

**G01N 33/543** (2006.01); **G01N 33/569** (2006.01); **G01N 33/576** (2006.01)

CPC (source: EP)

**G01N 33/54306** (2013.01); **G01N 33/56988** (2013.01); **G01N 33/5761** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**WO 9110747 A1 19910725**; AU 6879291 A 19910805; CA 2073452 A1 19910717; EP 0511216 A1 19921104; EP 0511216 A4 19930505; JP H05504400 A 19930708

DOCDB simple family (application)

**US 9006675 W 19901031**; AU 6879291 A 19901031; CA 2073452 A 19901031; EP 90917600 A 19901031; JP 50057591 A 19901031